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Podobenství o svatebním šatě 

Ze starého zákona k nám zazněla radostná zvěst – Bůh Hospodin připraví všem 
národům tučnou hostinu, učiní konec panství smrti a pláče a nastolí věk života, 
pokoje a radosti. 

Tuk, který přikrýval vnitřnosti, patřil na oltář a byl obětován Bohu. Proto se nesměl 
jíst. Ostatní tuk ale platil za lahůdku a morek dodával tučným pokrmům tu nejlepší 
jakost. Vyzrálé víno je víno dobře vykvašené. To má teprve správnou chuť, sílu a 
sladkost. 

Bůh připravuje pro člověka to nejlepší a svoji smlouvu s lidmi vždy dodržuje. Na 
zaslíbení proroka Izajáše , o připraveném obecenství s Hospodinem, navazuje 
evangelista Matouš Ježíšovým podobenstvím o svatbě a svatebním šatě. 

Host přišel na svatbu a nebyl na to vhodně oblečen. Neměl čisté, vyprané šaty. Co to 
bylo za člověka, který takto přišel? Jak to často v Bibli bývá, jsme to my. Toto 
podobenství je o nás. To my jsme přišli ve špinavých šatech. Ale proč? Proč jsme se 
náležitě neoblékli? Možná nás Boží pozvání na hostinu překvapilo ve chvíli, kdy jsme 
to ještě nečekali. Přišlo moc brzy. My jsme s ním tak nějak počítali, ale až někdy 
později. Ještě jsme si nestihli šaty vyprat. A přitom dobře víme, že na hostině se už 
šaty prát nedají. Podobenství o boháči a Lazarovi (L 16, 19-31) to jasně dokládá. Nějak 
jsme celou svoji situaci podcenili. 

Ale co když je to ještě jinak? Naše šaty jsou ušmudlané, potřísněné většími či menšími 
fleky stále. Ulpívají na nich naše provinění. My víme, že máme za své šaty 
odpovědnost a většinou se snažíme ty fleky vydrhnout. Ale ono nám to nejde. Svými 
silami to nikdy úplně nedokážeme. Sotva vydrhneme jeden flek, už je tu další. 

Četli jsme, že je mnoho povolaných. Ale kdo je vyvolen? Víme, že vyvolen je Ježíš. To 
on sám k nám přichází a bere na sebe ty naše špinavé šaty. On byl za naše viny 
vyhozen do tmy, kde je jen pláč a skřípění zubů. Třetího dne však byl vzkříšen a to je 
také jediná záchrana nás všech. 

Buďme připravení, odpovědní, snažme se dělat dobré věci, vyznávejme své hříchy a 
věřme v Ježíše Krista. On se za nás obětoval a jedině skrze něho, díky Boží milosti, 
můžeme být vyvoleni. 

/Na neděli 11. října 2020 Dana Kalivodová/ 


